
Návrh zápisu z jednání akademického senátu 8. 4. 2024 
 

Přítomni: J. Bielčík, J. Blažej, M. Čechová, P. Distler, L. Heriban, T. Hobza, B. Hrdličková, 

D. Chudožilov, D. Kobylka, Z. Legerský, D. Majerová, Z. Potůček, J. Sochor, P. Strachota, 

M. Tušek 

 

Omluveni: K. Augsten, M. Procházka, S. Skoupý 

 

Hosté (ne po celou dobu jednání): BcA. David Březina, proděkan doc. Ing. Jan Čepila, 

Ph.D., děkan doc. Ing. Václav Čuba, Ph.D., ombudsmanka Bc. Radka Mika Havlíková, 

prof. Ing. Igor Jex, DrSc., tajemnice Mgr. Alena Králová, proděkan doc. Mgr. Milan Krbálek, 

Ph.D., Ing. Šárka Salačová, Ph.D. 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání  

• Zpráva o hospodaření FJFI v roce 2023  

• Projednání akreditačních spisů učitelských studijních programů Matematika, Fyzika a 

Chemie 

• Projednání akreditačních spisů studijního programu Jaderná chemie  

• Změny ve Statutu FJFI  

• Výroční zpráva FJFI ČVUT v Praze 2023  

• Zpráva o činnosti ombudsmanky FJFI 

• Různé 

 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Na začátku zasedání informoval předseda AS o rezignaci Kateřiny Pilné na post senátorky 

AS FJFI a přivítal nového člena AS FJFI, kterým se stal zvolený náhradník David 

Chudožilov. Zasedání AS dále pokračovalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis 

byl v předložené podobě bez připomínek schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 13 

hlasů pro, 0 bylo proti, 1 se hlasování zdržel. 

 

2. Zprávu o hospodaření FJFI v roce 2023 uvedl děkan V. Čuba informacemi o jejím vzniku 

a zařazením do kontextu plánování hospodaření fakulty. Zpráva již byla schválena na KD 

a projednána na Hospodářské komisi AS FJFI. Zprávu poté v AS představila stručnou 

prezentací a komentářem tajemnice FJFI A. Králová. V rámci prezentace představila zdroje 

prostředků, rozpisy po pracovištích, úspory, výdaje atd. Vyzdvihla rovněž hlavní investiční 

akce a přínosné změny v zajištění provozu FJFI (instalace turniketů ve vchodech budov, 

přechod na externí úklidovou firmu v budově v Břehové ulici, přechod na externí firmu 

zajišťující noční ostrahu budov, výplata doktorských stipendií přes FIS atd.). Zprávu rovněž 

okomentoval za Hospodářskou komisi AS její předseda J. Bielčík. Komise ve zprávě 

nenalezla žádné nedostatky. Konstatuje však, že některé katedry hospodařily s napjatým 

rozpočtem, což může pro tyto katedry přinášet v budoucnu riziko. FJFI se rovněž podařilo 

úspěšně vyrovnat s poklesem financování z programu OP VVV. Protože fakulta vytvořila 

přebytek, který byl použit na navýšení Fondu provozních prostředků, doporučuje komise na 

základě diskuse tyto prostředky raději využít pro strategický rozvoj kateder a fakulty než 

nadále navyšovat tento fond. Hospodářská komise doporučuje Senátu FJFI přijmout Zprávu 

o hospodaření za rok 2023.  



Při diskusi byl zodpovězen dotaz na velikost úspor, které vznikly najmutím externí firmy na 

noční ostrahu budov a další výhody, které tato změna přinesla. Rovněž byl komentován 

přechod na externí úklidovou firmu v budově v Břehové ulici, který přinesl významné 

vylepšení kvality úklidu. Protože obdobný přechod bude proveden v budově v Trojanově 

ulici, budou v nejbližší době osloveny katedry z této budovy, aby byly sjednány detaily 

k úklidu v jejich prostorách. Byly také diskutovány důvody přebytku rozpočtu, které jsou 

dány rozumným hospodařením kateder, snižováním cen v soutěžích a vysokými úroky na 

termínovaných vkladech. Závěrem pak byla probrána rizika a některé změny, které budou 

ovlivňovat tvorbu rozpočtu v příštím roce (ukončení OP VVV, změny v dotaci z ČVUT, 

doporučení hospodářské komise nezvyšovat fond provozních prostředků, atd.). 

Předložená zpráva o hospodaření FJFI v roce 2023 byla schválena aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 14 hlasů pro, 0 bylo proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

3. Akreditační spisy učitelských studijních programů Matematika, Fyzika a Chemie uvedl 

proděkan M. Krbálek a podrobněji popsal P. Distler. Protože spisy již byly v AS představeny na 

předchozích jednáních, byly nyní diskutovány zejména provedené změny. Hlavní změnou je 

otevření studijních programů již pro absolventy BS, posílení učitelské praxe, prodloužení studia 

o jeden semestr a jiné přerozdělení kreditů.   

Akreditační spisy učitelských studijních programů Matematika, Fyzika a Chemie byly tímto 

v AS FJFI souhlasně projednány. 

 

4. V úvodu projednávání akreditačních spisů studijního programu Jaderná chemie uvedl 

proděkan M. Krbálek důvod k předložení akreditačních spisů. Protože jde o žádost 

o prodloužení akreditace na další časové období 5 let, nejedná se o novou akreditaci, což 

situaci zjednodušuje. Akreditační spisy rovněž okomentoval za Komisi pro studijní záležitosti 

AS její předseda P. Strachota. Členové komise neshledali ve spisech žádné nedostatky. Na 

základě jejich dotazu byl následně diskutován rozsah a důvod provedených změn a případný 

dopad na současné studenty nebo studenty přecházející mezi novou a starou akreditací. 

Rovněž byla probrána míra splnění výtky akreditačního úřadu.  

Akreditační spisy studijního programu Jaderná chemie byly tímto v AS FJFI souhlasně 

projednány. 

 

5. Navrhované změny ve Statutu FJFI představil děkan V. Čuba i další přítomní. Jedná se o tři 

změny:  

- změna názvu Katedry fyzikální elektroniky (KFE) na Katedru laserové fyziky 

a fotoniky (KLFF). Změnu si kvůli snadnější propagaci studia po interních diskusích 

vyžádala sama katedra.  

- přidání nového vnitřního předpisu fakulty "Statut fondu na podporu nadaných 

studentů" (viz článek 39) 

- oprava anglického názvu děkanátu na Faculty Administration Office 

V diskusi byly řešeny problémy s čísly organizační jednotky přejmenované katedry a nově 

vzniklý Fond na podporu nadaných studentů. 

Předložený Statut FJFI s provedenými třemi změnami byl schválen aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 bylo proti, 1 se hlasování zdržel. 

     

6. Oproti navrženému programu jednání byl bod " Výroční zpráva FJFI ČVUT v Praze 2023" 

odložen a přednostně byla projednána Zpráva o činnosti ombudsmanky FJFI. Zprávu 

prezentovala ombudsmanka R. M. Havlíková. Za rok své činnosti řešila 38 podnětů od 

studentů i pracovníků FJFI, které přítomným kategorizovala a stručně popsala přístup 

k řešení. Na FJFI navštívila většinu kateder a zorganizovala studentskou anketu. Navázala 



rovněž spolupráci s ombudsmany dalších fakult ČVUT, dalších VŠ v ČR i v mezinárodním 

měřítku. V závěru rovněž představila návrh dalších činností pro příští období ve funkci. 

V následné diskusi byla řešena potřeba funkce ombudsmana, potřeba Desatera akademické 

etikety, spolupráce ombudsmanky s vedením fakulty, implementace Standardu školitele do 

předpisů FJFI apod. 

Předložená Zpráva o činnosti ombudsmanky FJFI byla schválena aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 bylo proti, 1 se hlasování zdržel. 

 

7. Výroční zprávu FJFI ČVUT v Praze za rok 2023 uvedl děkan V. Čuba a obsahově ji 

představila Š. Salačová. Upozornila, že oproti předložené verzi dojde ještě k aktualizaci 

tabulky publikací a citací.  

V diskusi byla řešena otázka uvedení ústavu v Dubně mezi spolupracujícími organizacemi 

a otázka uvádění základních statistických údajů o zaměstnancích FJFI a jejich mzdách ve 

zprávě, které zde nyní nejsou. 

Výroční zpráva FJFI ČVUT v Praze 2023 byla schválena s budoucí aktualizací tabulky 

publikační činnosti a doplněním data platnosti údajů a vynecháním Spojeného ústavu 

jaderných výzkumů ze spolupracujících organizací aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 

hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo.  

 

9. V bodu „Různé“ byly probírány následující záležitosti:  

 

- Zástupci studentů představili problematická místa studia stud. programu Jaderná chemie. Jde 

zejména o problémy se: špatnou komunikací ze strany spolupracující Přírodovědecké fakulty 

UK (PřF), problematické přihlašování ke zkouškám na předměty PřF, rozdílné hodnocení 

předmětů na PřF, nepřístupné studijní materiály k předmětům PřF a neotevření předmětu 

Fyzikální chemie 2. Většina z předložených bodů byla v diskusi vysvětlena. Komunikace 

s PřF se za poslední roky výrazně zlepšila, přihlašování ke zkouškám je již přes konkrétní 

učitele, hodnocení zkoušek bude ověřeno a s PřF dále probíráno, studijní materiály jsou již 

uloženy v moodle UK. Předmět Fyzikální chemie 2 nebyl vyučován kvůli posunu předmětu 

mezi ročníky a semestry. Na KJCH je rovněž vyčleněn ročníkový učitel (P. Distler), který tyto 

problémy řeší či vysvětluje.  

 

- proděkan J. Čepila informoval o změně nastavení služby Microsoft Viva Insights, která byla 

již v AS diskutována s upozorněním na možné úniky informací o komunikaci (adresátech e-

mailů) pracovníků. Služba bude vypnuta pro celé ČVUT a bude možnost jejího individuálního 

zapnutí. 

 

- P. Distler stručně informoval o průběhu výběrového řízení na pozici excelentního pracovníka. 

Nezávislá externí komise ve dvou kolech vybrala a sestavila žebříček doporučených kandidátů, 

který byl předán děkanu V. Čubovi. 

 

Příští zasedání AS FJFI se uskuteční 6. 5. 2024. 

Zapsal: Dušan Kobylka 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 


